
1 
 

Zápis 17-02 ze zasedání Umělecké rady AMU dne 19. 10. 2017 
 
 
Přítomni: prof. L. Dohnal, prof. J. Etlík, prof. PhDr. P. Janoušek, Mgr. J. Kallista, 

P. Kofroň, prof. I. Klánský, J. Klusák, prof. V. Mareš, prof. M. Petříček, Dr., prof. 
P. Rut, doc. O. Sommerová, prof. O. Šulaj, prof. J. Vedral, 
prof. N. Zárubová-Pfeffermannová, doc. J. Hančil  

 
Omluveni: prof. V. Cejpek, prof. PhDr. I. Vyskočil 
 
Program: 

1. Projednání Plánu realizace strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti 
Akademie múzických umění v Praze na rok 2018 

2. Jmenovací profesorské řízení doc. Mgr. MgA. Jiřího Bezděka, Ph.D. v oboru 
Hudební umění se zaměřením Hudební teorie (na návrh děkana HAMU) 

3. Jmenovací profesorské řízení doc. MgA. Zuzany Sílové, Ph.D. v oboru Dramatická 
umění (na návrh děkanky DAMU) 

4. Jmenovací profesorské řízení doc. PhDr. Petra Daňka, Ph.D. v oboru Hudební 
umění se zaměřením Hudební teorie (na návrh děkana HAMU) 

5. Různé 

 
Rektor přivítal přítomné a poděkoval za účast vzhledem k probíhajícím profesorským řízením 
a projednání Plán realizace strategického záměru AMU na rok 2018. Projednávané materiály 
k bodům 1. - 4. obdrželi členové UR AMU v předstihu. Nikdo z přítomných neměl připomínky 
či rozšíření programu jednání.  

 
Ad 1. 

Projednání Plánu realizace strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti Akademie 
múzických umění v Praze na rok 2018 

Rektor podal zevrubný komentář k předloženému dokumentu Plán realizace strategického 
záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti Akademie múzických umění v Praze na rok 2018 (dále 
jen PRSZ 2018) (příloha č. 1). Objasnil změnu názvu dokumentu z důvodu přizpůsobení 
terminologie novému VŠ  zákonu s tím, že obsah a struktura zůstaly zachovány. PRSZ 2018 
tedy navazuje na strategie definované již v Dlouhodobém záměru AMU na léta 2016 – 2020. 
Dokument reflektuje výsledky jednání na úrovních vedení a fakult s ohledem na aktuální 
potřeby a prioritní cíle fakult na následující období.  

Rektor se stručně zmínil o některých bodech: 

Prioritní cíl 1: Zajišťování a hodnocení kvality vzdělávací a tvůrčí činnosti – hlavní priorita 
AMU, která v budoucnosti (předběžně rok 2019) povede k podání žádosti o institucionální 
akreditaci. V souvislosti s tímto záměrem proběhne na AMU v roce 2018 externí evaluace. 
S tím souvisí také průběžné zavádění systému kvality na AMU. 

Prioritní cíl 2: AMU získala prostředky z Operačního programu Věda, výzkum, vzdělávání (OP 
VVV) k inovaci studijních programů – povede k reakreditaci 17 studijních programů a 3 
budou nově akreditovány. Z prostředků OP VVV bude hrazen rovněž rozvoj systému 
zajišťování kvality na AMU. 
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Prioritní cíl 3: Větší zapojení projektu MIDPOINT do aktivit školy – tento projekt dbá o 
výchovu scénáristů, kultivaci spolupráce scénáristů, režisérů a dalších profesí ve filmových 
oborech, jedná se o respektovaný celoevropský projekt, na kterém participuje mnoho 
světových filmařů z Evropy i Ameriky.  

Prioritní cíl 4: Relevance – průběžný cíl zaměřený na dlouhodobou spolupráci s praxí, pomoc 
absolventům. V rámci tohoto cíle bude revidována spolupráce s konkrétními zaměstnavateli 
a příprava kontraktů s novými partnery.  

Prioritní cíl 5: Výzkum - organizační příprava nového periodika – ArteActa – interdisciplinární 
periodikum, zaměřeno na 4 druhy performativního umění, recenzovaný, kvalitní, otevřený 
nejen pro naše doktorandy a vědecké pracovníky. Periodicita – 2 x ročně, první číslo vyjde na 
jaře roku 2018. Ustanovena redakční rada, i šéfredaktor nově vznikajícího časopisu. 

Prioritní cíl 6: Rozhodování založené na datech – rozvoj informačních systémů ve všech 
oblastech a zaměření zejména na implementaci nařízení o ochraně osobních údajů GDPR; 
AMU jako spoluřešitel projektu CRP  Metodika zavádění GDPR. 

Prioritní cíl 7: AMU pokračuje v aktivním zapojení do implementace nového modelu 
financování veřejných vysokých škol se zaměřením na institucionální financování. Neméně 
důležitou úlohou je posílení mzdové úrovně pedagogických pracovníků. V rámci 
programového financování je v roce 2018 plánována rekonstrukce půdních prostor spojená 
se změnou vytápění Lichtenštejnského paláce.  

Rektor doplnil, že do dokumentu byl zařazen seznam zkratek, jak požadovali členové SR AMU 
a otevřel rozpravu. Nikdo z členů UR AMU neměl připomínky. 

UR AMU kladně projednala Plán realizace strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti 
Akademie múzických umění v Praze na rok 2018. 

 
Ad 2. 

Jmenovací profesorské řízení doc. Mgr. MgA. Jiřího Bezděka, Ph.D. 

Rektor požádal děkana Mareše, aby kandidáta stručně představil. Děkan HAMU prof. Mareš 
představil kandidáta jako renomovaného hudebního teoretika, skladatele a pedagoga. Ve 
všech uvedených oborech prokazuje doc. Bezděk výsledky vysoké odborné úrovně, 
respektované domácí i zahraniční odbornou veřejností.  
Děkan Mareš vyzdvihl zejména kandidátovy pedagogické a komunikativní dovednosti, které 
dokládá řada ocenění. Pedagogické dovednosti (spojené s vlastními skladatelskými 
dovednostmi) přesvědčivě dokládají Bezděkovy kompozice s instruktivním zaměřením. 
Svědčí o hluboké znalosti nástroje, dětské psychiky a motoriky, jeho skladby se často stávají 
povinným soutěžním repertoárem.  
Doc. J. Bezděk je autorem celé řady učebních textů, které vycházejí z problematiky zkoumání 
melodie a možností její harmonizace. Dalším tématem, které doc. Bezděk reflektuje ve svých 
publikacích je zaměření na rozvoj instrumentálních dovedností, rozvoj pochopení hudby 
a zejména soudobého hudebního výraziva. Doc. J. Bezděk rovněž mapuje obsah výuky 
kompozice na českých konzervatořích, věnuje se otázkám interpretace či hudební symboliky. 
Děkan Mareš shrnul průběh dosavadního profesorského řízení doc. J. Bezděka.  
 
Rektor poděkoval za představení kandidáta, kterého uvítal a obeznámil jej s průběhem řízení. 
Poté jej vyzval ke krátkému shrnutí hlavních bodů jeho profesorské přednášky. 
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Poté kandidát přednesl hlavní teze své profesorské přednášky na téma Hudební teorie jako 
prostředek výchovy a vzdělávání mladé skladatelské generace. V rámci přednášky osvětlil 
zejména specifikaci zásadního významu hudební teorie kompozičního myšlení u studentů 
skladby a shrnul pedagogický koncept vztahu učitele a žáka. V závěru zdůraznil potřebu 
atmosféry důvěry a empatie mezi studentem a pedagogem. Doc. Bezděk formuloval výuku 
jako pedagogicky regulovaný proces pomoci studentovi v jeho vlastním rozvoji.  

Rektor poděkoval kandidátovi a otevřel rozpravu, ve které byla diskutována témata důvěry 
v pedagogickém procesu a způsobu, jak ji dosáhnout. Dalším tématem bylo směřování 
výzkumu na uměleckých školách a potažmo na HAMU, debata se dotkla také tématu 
renesance melodramu a jeho znovuobjevení.  

Kandidát poté opustil jednání, proběhlo tajné hlasování, skrutátorkami byly prof. Noemi 
Zárubová-Pfeffermannová  a Mgr. Magdalena Turková. 

 
Hlasování:  
Počet členů Umělecké rady AMU: 16 
Nadpoloviční většina všech členů UR AMU: 9 
Počet přítomných: 15  
Pro: 12 
Proti: 1 
Zdržel se: 2  
 
Rektor přizval doc. Mgr. MgA. Jiřího Bezděka, Ph.D. zpět na zasedání, seznámil jej 
s výsledkem hlasování a kandidátovi společně se všemi členy UR AMU blahopřál. 

Umělecká rada AMU navrhuje doc. Mgr. MgA. Jiřího Bezděka, Ph.D. ke jmenování 
profesorem v oboru Hudební umění se zaměřením Hudební teorie. 

 
Ad 3.  
Jmenovací profesorské řízení doc. MgA. Zuzany Sílové, Ph.D. 
 
Děkanka DAMU D. Svobodová představila kandidátku ke jmenování profesorkou jako 
významnou osobnost české teatrologie, která vstoupila do divadla studiem herectví na 
hudebně - dramatickém oddělení Státní konzervatoře v Praze a hereckým angažmá v 
divadlech v Karlových Varech a Opavě. Po studiu dramaturgie na Divadelní fakultě AMU 
prošla rozsáhlou praxí v divadlech. Její první publikace, jimiž se představila veřejnosti, se 
zaměřovaly na hereckou problematiku. Právě na tomto poli prokázala znamenitou erudici. 
Její vlastní herecká praxe, komplexní znalost práce na inscenaci, kterou získala jako 
dramaturgyně, a také pečlivé, důkladné a podrobné studium materiálových pramenů, stejně 
jako teoretické zázemí, které budovala na půdě scénologie, z ní učinily dnes přední 
historiografku českého činoherního herectví a odbornici zkoumající a analyzující herectví 
současné činohry. Podstatnou složkou aktivit doc. Sílové je také činnost redaktorská a 
editorská. Doc. Z. Sílová je stále v kontaktu se současným divadlem, sleduje aktivně také 
zahraniční divadlo, a neváhá vyjíždět i se studenty za pozoruhodnými inscenacemi do 
evropských divadelních center. Reflexe těchto inscenací je pak součástí i její pedagogické 
práce, v níž se kromě teorie a dějin věnuje též tvůrčím předmětům. 
Závěrem děkanka Svobodová shrnula dosavadní průběh profesorského řízení. 
 

Rektor přivítal kandidátku, obeznámil ji s průběhem řízení a vyzval ji ke krátkému shrnutí 
hlavních bodů profesorské přednášky. 
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Doc. Z. Sílová nastínila téma své profesorské přednášky s názvem Herectví a dramaturgie 
zaměřené na vztah herectví a dramaturgie z širšího hlediska na základě zkušeností z 
předmětů, které vyučuje a kterým se dlouhodobě věnuje z obecnějšího pohledu výuky teorie a 
historie. Doc. Sílová představila svůj přístup na předmětu Podoby herectví, který metodicky 
kombinuje přednášku s proseminářem, to znamená, že v něm i herci v obou semestrech 
odevzdávají písemné práce. Tento předmět má studentům ukázat vývoj moderního herectví 
v kontextu západní kultury. Důležitou pomůckou je promítání speciálně komponovaných 
úryvků z našich i zahraničních filmů.  Jde o filmy a záznamy inscenací s nejvýznamnějšími 
herci a herečkami z vývojových etap dnešní dobu bezprostředně předcházejících. Vždy se 
přitom ukáže, že tyto filmy a herce a herečky dnešní studenti skoro neznají. Doc. Sílová se 
snaží ukázat, co v tvorbě těchto herců můžeme nazvat tendencemi moderního herectví: 
tendencemi souvisejícími s obecnějšími tendencemi moderního scénického umění.  
  
Rektor poděkoval kandidátce za představení tématu její profesorské přednášky a otevřel 
rozpravu. 

V rozpravě, která se soustředila na možnosti studentů rozpoznat svůj herecký typ, způsobech 
jeho definice a hledání, a dále na možnosti soudobé divadelní a filmové dramaturgie. V rámci 
rozpravy vystoupili O. Sommerová, J. Vedral, J. Hančil, L. Dohnal a J. Etlík.  

Kandidátka poté opustila jednání, proběhlo tajné hlasování, skrutátorkami byly prof. Noemi 
Zárubová-Pfeffermannová  a Mgr. Magdalena Turková. 

Hlasování:  
Počet členů Umělecké rady AMU: 16 
Nadpoloviční většina všech členů UR AMU: 9 
Počet přítomných: 15 
Pro: 14 
Proti: 1 
Zdržel se: 0 
Rektor přizval doc. MgA. Zuzanu Sílovou, Ph.D. zpět na zasedání, seznámil ji s výsledkem 
hlasování a kandidátce společně se všemi členy UR AMU blahopřál. 

Umělecká rada AMU navrhuje doc. MgA. Zuzanu Sílovou, Ph.D. ke jmenování profesorkou 
v oboru Dramatická umění. 

V 16:43 opustil jednání prof. O. Šulaj. 
 
Ad 4.  
Jmenovací profesorské řízení doc. PhDr. Petra Daňka, Ph.D. 
 
Děkan Mareš představil kandidáta jako předního znalce hudební teorie a historie hudby 
epochy renesance, mezinárodně uznávaného odborníka v oblasti výzkumu i interpretace této 
hudby. Doc. Daněk je příkladem moderního seriózního vědce, který své badatelské aktivity 
rozvíjí důsledně na podkladě důkladného pramenného průzkumu. Daněk zahrnul do sféry 
svého zájmu nejen klasické psané prameny rukopisné, ale i dobové tisky a také prameny 
hmotné a ikonografické povahy. Díky tomu všemu a současně díky své špičkové akribii se 
Daněk jako historik dopracoval celé řady zcela nových významných poznatků a současně 
dokázal přesvědčivě revidovat řadu poznatků starších – neúplných nebo zcela mylných. 
Moderní typ vědecké osobnosti se v Petru Daňkovi manifestuje rovněž těsným propojením 
činnosti badatelské – teoretické s činností praktickou- uměleckou. Daněk patří mezi 
významné české reprezentanty historicky poučené interpretace staré hudby. Doc. Petr Daněk 



5 
 

je rovněž úspěšným pedagogem: stál u počátků studijního oboru Hudební management na 
HAMU a několik let zde vyučoval předměty z oblasti organizační a pořadatelské.  
 
Rektor přivítal kandidáta, obeznámil jej s průběhem řízení a vyzval jej ke krátkému shrnutí 
hlavních bodů profesorské přednášky. 
 
Doc. Daněk představil základní myšlenky přednášky s názvem Jak vznikl skladatel? V úvodu 
nastínil historické souvislosti postavení hudebníků v evropské společnosti 15. století 
vycházející z klerikálního okruhu. První označení skladatel se objevuje na přelomu 15. a 16. 
století. Rozvoj nastává s postupným procesem internacionalizace hudební kultury 
v souvislosti s opouštěním klerikálního prostředí v souvislosti s nástupem humanismu a 
renesance. Vynález nototisku v roce 1500 mění postavení hudebního skladatele, který 
přestává být anonymní a podílí se na vydání svého díla. Doc. Daněk dále nastínil statut 
„maestro di capella“ a s tím související počátek individuálního stylu. V závěru doc. Daněk 
zdůraznil, že pro vývoj hudby je 16. století obdobím přelomovým, kdy dochází k nastolení 
moderních, nám srozumitelných vztahů, vytvářejících možnosti kariéry, úspěchů i neúspěchů. 
16. století je věk zrození „nového“ skladatele. 
 
Rektor poděkoval kandidátovi za představení zajímavého tématu a otevřel diskusi, ve které 
bylo diskutováno zobecnění nastíněného trendu v dalších součástech umění a kultury.  
Diskuse se zúčastnili O. Sommerová, M. Petříček, P. Ruth, J. Hančil aj. Vedral. 
  
Kandidát poté opustil jednání, proběhlo tajné hlasování, skrutátorkami byly prof. Noemi 
Zárubová-Pfeffermannová  a Mgr. Magdalena Turková. 

 
Hlasování:  
Počet členů Umělecké rady AMU: 16 
Nadpoloviční většina všech členů UR AMU: 9 
Počet přítomných: 14 
Pro: 11 
Proti: 1 
Zdržel se: 2 
Rektor přizval doc. PhDr. Petra Daňka, Ph.D. zpět na zasedání, seznámil jej s výsledkem 
hlasování a kandidátovi společně se všemi členy UR AMU blahopřál. 

Umělecká rada AMU navrhuje doc. PhDr. Petra Daňka, Ph.D. ke jmenování profesorem 
v oboru Hudební umění se zaměřením Hudební teorie. 

 

Ad 8. 

Různé 

Rektor poděkoval za hojnou účast a připomněl, že regulérnost profesorského řízení závisí na 
dostatečné účasti členů Umělecké rady na zasedání. Rektor dále připomněl, že příští jednání 
UR AMU se uskuteční ve čtvrtek dne 14. 12. 2017. 
 
 
 
Zapsala: Magdalena Turková 
Za správnost: doc. Jan Hančil 
 


